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SIDE 2 AF 3 Dagsorden 

 

1. Besøg af jura-teamet 

På møde i Forum for Studienævn blev der i marts 2022 vedtaget en 

indstilling med det formål at understøtte medlemmerne af 

studienævnene i deres arbejde. Indstillingen er sidenhen blevet 

revideret i september 2022.  

 

Jurateamet i Uddannelse og Studerende ønskede derfor at komme på 

besøg i studienævnene, for at støtte de nye tiltag og i øvrigt fortsætte 

det gode samarbejde til gavn for de studerende. Jura-teamet holdt et 

oplæg om uddannelsesjuridisk sagsbehandling – specifikt med fokus 

på studienævnsarbejdet og de beslutninger og skøn, som vi står over 

for i vores arbejde.  

 

Studienævnet havde forud for mødet udtrykt ønske om, at de gerne 

ville høre nærmere om mulighederne for at give dispensation til at 

skrive på norsk og svensk ved oversættelseseksaminerne, hvor der 

oversættes fra fremmedsprog til dansk. Hovedkonklusionen på dette 

oplæg og den korte diskussion der fulgte, var at vi efter Jurateamets 

vurdering godt kan fortsætte med at give sådanne dispensationer, da 

hovedformålet med prøverne kan anses for at være testning af 

færdigheder i oversættelse snarere end færdigheder i dansk (hvis det 

sidste var tilfældet, ville man ikke kunne dispensere). 

Andre temaer som blev drøftet: 

 

- Generelt om sagsbehandling af dispensationsansøgninger 

- Hvornår er der tale om faktisk forvaltningsvirksomhed? 

- Dokumentation og sagsoplysning 

- Hvad er et usædvanligt forhold? Og hvordan vurderer man 

det? 

- Hvordan kommer man hele vejen rundt om den studerendes 

situation, når der skal gives dispensation? 

- Hvad kan man klage over? Og hvordan? 

 

2. Meddelelser fra formanden 

Studienævnsformanden orienterede om Kvote 2 spørgsmål – 

Uddannelseslederen fra fransk, spansk og engelsk har afholdt møde 

og udarbejdet nye Kvote-2 spørgsmål, som er sendt til OK, som står 

for den videre proces. 

  

3. Meddelelser fra næstformanden 



 

 

SIDE 3 AF 3 Næstformanden havde ingen meddelelser, men orienterede blot om, 

at de i Fagrådet afventer fakultetets udmelding vedr. høring over 

forslag til udvikling af uddannelseslandskabet samt fastlæggelse af 

antal studiepladser.  

 

 

4. Meddelelser fra studielederen 

Studielederen havde ingen meddelelser.  

 

5. Orientering merit- & dispensationsudvalg 

Studienævnssekretær Marianne Boch redegjorde for baggrunden for 

afslag i sag nr. 11.  

Herefter tages orienteringen til efterretning. 

 

6. Projekt undervisningsevaluering 

 

Fakultetet er via Forum for Studienævn i gang med at revidere 

evalueringspraksis, hvilket især vil påvirke den afsluttende skriftlige 

evaluering. I samme ombæring bliver studienævnene bedt om at evaluere 

vores lokale praksis i lyset af såvel KUs retningslinjer og minimumskrav.  

Saxo deltager i pilotprojekt, hvor der på instituttet anvendes forskellige 

evalueringsmodeller, hvorefter der evalueres på de forskellige modeller 

og finder en best practice.  

 

Studienævnet drøftede udbyttet af evalueringerne og hvilke muligheder 

for forbedring der findes for kurser med dårlige evalueringer.  

 

7. Studieordninger Academic Writing for graduate/undergraduate 

Punktet udskydes til næste møde. 

 

8. Evt.  

Ingen bemærkninger 
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